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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO 

Číslo: 195/2017                                         V Palárikove, 22.06.2017   

 

Zápisnica 

z XXVIII. mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva Palárikovo, 

 
konaného dňa 11.07.2017 o 17.00 hod. v zasadacej miestnosti Obecného úradu v Palárikove  

s týmto programom: 

 

1/ Otvorenie 

 

2/ Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 

3/ Voľba návrhovej komisie 

 

4/ Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok špecifického cieľa      

    „Zvýšenie miery zhodnocovania odpadov so zameraním na ich prípravu na opätovné   

    použitie a recykláciu a podpora predchádzania vzniku odpadov.  

    Spravodajca: Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce 

 

5/ Záver 
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Z Á P I S N I C A 

 

z XXVIII. mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva P a l á r i k o v o, 

konaného dňa 11. júla  2017 o 17.00 hodine v zasadacej miestnosti 

Obecného úradu  P a l á r i k o v o 

 

P r í t o m n í: 

sú podpísaní na prezenčnej listine, ktorá tvorí súčasť tejto zápisnice.  

 

1/ Otvorenie 

 

       XXVIII. zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Mgr. Jozef D e r ň á r, 

starosta obce. Privítal poslancov obecného zastupiteľstva. Konštatoval, že z celkového počtu 

11 poslancov obecného zastupiteľstva sú prítomní šiesti poslanci. Ospravedlnila sa Mgr. Erika 

B r š e l o v á, Ing. Igor R e z d o v i č, Ing. Alžbeta H u s k o v á, p. Viktor B e r k e š, doc. 

Monika J a n k e c h o v á. Ďalej privítal p. Alžbetu J a n k u l á r o v ú, prednostku OcÚ, Ing. 

Petra T o m š í k a, hlavného kontrolóra a Ing. Ivetu M a r k u s k o v ú, pracovníčku obce.  

 Predložil program rokovania dnešného obecného zastupiteľstva a spýtal sa všetkých 

prítomných poslancov, či majú  k programu doplnky na zaradenie.  

 

Hlasovanie poslancov: 

Za: 6 - Jaroslav Bujaček,  PhD., Mgr. Rudolf Kodada, p. Ľudmila Košíková,  Ing. 

Róbert Židuliak, Tomáš S l i v o ň, PaedDr. Miroslava Tóthová 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

 

2/ Určenie overovateľov a zapisovateľa 

 

     Starosta obce Mgr. Jozef D e r ň á r, za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia 

obecného zastupiteľstva u r č i l: 

      

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ   a 

     Mgr. Rudolf K o d a d a, poslankyňa OZ 

 

Ďalej za zapisovateľku  u r č i l: 

           Mgr. Silviu T ó t h o v ú, pracovníčku OcÚ 

   

3/ Voľba návrhovej komisie 

      

     Starosta obce Mgr. Jozef D e r ň á r, preložil návrh na voľbu návrhovej komisie v tomto 

zložení:  

  p. Ľudmila K o š í k o v á, poslankyňa OZ 

  p. Tomáš S l i v o ň, poslanec OZ 

  p. Jaroslav B u j a č e k, poslanec OZ 

    

Hlasovanie poslancov: 
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Za: 6 - Jaroslav Bujaček,  PhD., Mgr. Rudolf Kodada, p. Ľudmila Košíková,  Ing. 

Róbert Židuliak, Tomáš S l i v o ň, PaedDr. Miroslava Tóthová  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

4/ Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok špecifického cieľa      

    „Zvýšenie miery zhodnocovania odpadov so zameraním na ich prípravu na opätovné   

    použitie a recykláciu a podpora predchádzania vzniku odpadov. 

    Spravodajca: Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce  

 

    Správa sa prikladá k zápisnici ako príloha pod písmenom „A“. 

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - vieme, že v zmysle zákona o odpadoch, ten určuje 

obciam, že obce majú zabezpečiť pre všetky rodiny buď kontajnery, alebo nádoby na zber 

biologického odpadu, pretože nakladanie s biologickým odpadom patrí medzi povinnosti 

samospráv. Okrem toho, že máme zriadiť kompostovisko alebo skládku biologického odpadu. 

Uvažovali sme o možnostiach pre Palárikovo, pretože my sme dedina, kde je pomerne veľa 

biologického odpadu. Takže asi zakupovať kuka nádoby, ktoré by sme každý týždeň mali 

vyvážať niekde, to by bolo samozrejme že málo efektívne, pretože každý by mal za jeden deň 

zaplnený smetiak. Museli by sme to zvážať denno-denne. Jedným slovom to by sme zle 

urobili, ale kompostéry v našich podmienkach sú ďaleko lepšie. Niektorá rodina možno  bude 

potrebovať,  niektorá možno nebude potrebovať, pretože majú hnojisko, tak predpokladám, že 

ani nebudú sa uchádzať, ale my sme uvažovali o tej možnosti, keďže je výzva teraz už na 

svete a sme požiadali istú spracovateľskú firmu, aby nám podmienky priblížila, pretože čo 

všetko to môže obnášať, tak sme v tom rozhovore prišli k tomu, že tá výzva alebo teda jeden 

projekt môže byť v rozmedzí od 80 do 200 tisíc eur s tým, že naša obec má zhruba 1 400 

domácností. Počítame, že niektoré domácnosti sú také, ktoré sa nebudú uchádzať. Jeden 

takýto kompostér stojí zhruba 100 €. Presnejšie kalkulácie nám predložila inštitúcia, ktorá ten 

projekt spracováva a vychádza to tak, že celkovo by ten projekt mal byť 150 000 €. Čo sme 

asi v strede toho limitu. Máme tu tú výzvu, ktorá znie: Ministerstvo životného prostredia SR, 

vyhlásilo 26.5.2017 výzvu na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok v rámci 

opatretnia 1.1 podpora predchádzania vzniku biologického ložiska komunálnych odpadov. 

Žiadateľ je povinný poskytnúť kompostéry obstarané v rámci realizácie projektu obyvateľov, 

resp. domácnostiam nachádzajúcim sa na území realizácie projektu za účelom predchádzania 

vzniku biologicky rozložiteľných komunálnych odpadov. Ten zákon je síce prísny, ale 

niektorí sa už unáhlili a zakúpili kompostéry z vlastných peňazí. Je to strašne veľký balík 

peňazí a navyše stále si myslíme, že aj tento zákon bude nejakým spôsobom modifikovaný, 

lebo keď sme boli na rôznych stretnutiach som sa pýtal, že keby sme boli úspešní žiadatelia, 

dáme nie všetkým domácnostiam, možno polovička si zoberie, ostatné by sme mali 

takpovediac rezervu, lebo nie je stanovené, ako dlho by mal kompostér vydržať. Ale už 

náhrada nebude, čiže keď niekto o 2 – 3 roky povie, že už sa mu rozpadol, tak znovu by mala 

obec teoreticky poskytnúť. Výška dotácie je 95 %, s tým, že 5 % obec by mala dofinancovať.  
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Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ – chcem sa spýtať, tie kompostéry sa tiež niekde budú 

vyvážať?  

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - každý si bude sám doma kompostovať.  

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, pracovníčka obce – takto, ono je to ustanovené preto to tak,  aby 

sa ten odpad zhodnotil priamo v mieste jeho vzniku, bez nákladov. Samozrejme, keď bude 

zase údržba zo záhrad, tak samozrejme, že to budeme tak, ako doteraz odvážať na tú obecnú 

malú kompostáreň, ktorá bude tam na Ľudovítove. To ako pokračujeme v tom normálne.    Tu 

len ide o to, že proste v smetných nádobách  nesmie byť odpad zo zelene, to jednoznačne. 

Takže z toho titulu sa chce predísť tomu a v zákone je táto formula, že buď zabezpečíte vývoz 

nádob, alebo zabezpečíte domácnostiam kompostéry. Všetky tie kompostéry , čo budú 

v ponuke, ako som sa informovala, životnosť je 15 – 20 rokov. Takto som to čítala. Takže 

bude sa aj toto posudzovať, aby aj tá hrúbka plastov bola dostatočná. Sú dostatočne veľké na 

tieto naše záhrady. Sme dedina a tie 6 – 10á záhrady malo by to postačiť tie 1 000 l nádoby. 

 

Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ -  kompostovať, kto nemá vhodnú záhradu, nechce 

nikto. Ja pokosím záhradu, hodím to do vozíka a odnesiem to preč. Nemám čo kompostovať. 

A taký veľký kompostér naplním možno za 5 rokov. Ja som videl v iných dedinách, keď sme 

išli, mali pred domami hnedé kukanádoby.  

 

p. Alžbeta J a n k u l á r o v á, prednostka OcÚ - len tie sa musia vyvážať. Je to náročné 

a drahé. 

 

Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ -  nie som proti, nakúpme to. Ale keď zistíme, že ani 10 

% občanov nebude chcieť tie kompostéry. Len či budú mať ľudia záujem. Či bol robený 

nejaký prieskum. 

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - sme povinní zabezpečiť zo zákona.  

 

p. Alžbeta J a n k u l á r o v á, prednostka OcÚ – my sme už jeden čas robili vlastne tu na 

kolene. Zbíjali sme s dosák kompostéry a ľudia mali o ne záujem. Tam sme priamo 

zakupovali ten materiál a ľudia, ktorí boli na aktivačných prácach nám vykonávali tú činnosť. 

By som povedala takú hrubú tesársku. Teraz keď táto výzva vyšla, tak myslím si, že by sme 

ju mali využiť. Nič nám nebráni využiť niečo, čo by mohlo byť zo štátnych zdrojov, resp. 

zdrojov EÚ. Pričom pokiaľ boli robené prieskumy trhu na tieto 1 000 1 nádoby bez DPH by 

mala byť 123,50. A keďže ten prieskum sa  robil a táto výzva vybehla, tak kto vyrába 

kompostéry každý sa usiluje do týchto čísiel aj stihnúť ten kompostér vyrobiť, aby nebol 

drahší. Aby sa mohol potom v budúcnosti aj prezentovať svojou ponukou na trhu, pretože 

obce ich budú musieť verejným obstarávaním zase zabezpečovať. 

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ – ja mám tiež otázku jednu, zameranú na technické 

prvky. Je to teda plastové, to som počul. Je to 1 000 l, zhruba meter krát meter na výšku. Je to 
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rozoberateľné? Sú to štyri steny alebo je to stohovateľné? Či zložím metrovú zábranu, či je to 

zo štyroch metrových stien.  

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, pracovníčka obce – rozoberateľné, stohovateľné.  Sú viaceré 

v ponuke, to potom budeme vyberať, že ktoré.  

 

p. Alžbeta J a n k u l á r o v á, prednostka OcÚ – príde to v demonte. My sme vypočítali, že 

pokiaľ by sme mali možnosť čerpať maximálnu výšku, teda do 200 000 €, tak by nám vyšlo 

1 400 kusov týchto nádob. Predpokladáme, že väčšina domácností, kde majú záhradu budú 

mať záujem o tieto nádoby. Iné to môže byť v bytových domoch, kde možnože majú len 

šupky. Ale aj tam by sme minimálne na bytový dom chceli dať spoločné, aby sme ani to 

nemali v smetných nádobách. Ale keď bude záujem, že 4 bytovka budú chcieť 4, tak by sme 

mohli dať aj 4.  

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ – ja nemám problém s tým či áno, či nie. Ja len kvôli 

tým technickým záležitostiam.  

 

Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ – obec, keby bol plný a niekto to nevyužije, tak to obec 

odnesie. 

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ – to nebude mať dno. Ako to odnesie obec?  

 

p. Alžbeta J a n k u l á r o v á, prednostka OcÚ – to sa nebude odvážať. To bude nato, aby si 

to zospodu vybral ako kompost a použil na prisypanie k rastlinám.  

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ – ja len dokončím k tým technickým záležitostiam. Ak 

sa ešte budú vyberať a nie sú vybraté a je tam priestor technicky konkrétne určiť aké, my tiež 

doma kompostujeme a vrch zakrývame s pletivom, aby tam nechodili mačky a potkani. Je tu 

možnosť vybrať taký, čo bude mať nejaké veko? Neviem ako sa bude z toho vyberať 

kompost.  

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, pracovníčka obce – ale áno, aj také sú. Sú také čo sa vyberajú 

zboku, aj zospodu.  

 

p. Jaroslav B u j a č e k, poslanec OZ – ja chcem k tomu toľko povedať, že mám doma tiež 

kompostér, som si doma sám spravil z takých agátových latiek, kde sú také menšie fúgy, aby 

to malo aj vzduch, aby mi to tam nekyslo. Z praktického hľadiska ten kompost doma vždy 

použijem, ale má to takú nevýhodu, že jednoducho musím odložiť ten vrch nabok, potom si 

jednu stranu odšróbujem a pohodlne vyberiem z toho posledného štvorca a potom, čo som si 

odložil nabok, zase nahodím naspodok a potom dopĺňam ďalej čo mi napadá. Takže je to dosť 

podstatné, aby sa to dalo otvoriť pohodlne, aby sa dalo odtiaľ vybrať von. Lebo, ako hovorí 

Robo, že keď sa otvorí len jedna časť, odtiaľ to vyhrabávať, to nie je to jednoduché.  
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Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ - k tomu by som doplnil jednu vec, pokiaľ by sa to 

vyberalo, tak možno taký, nechcem povedať stohovateľný do výšky, ale taký skladačkový do 

boku. Že vlastne vy pristavíte tri steny a tie tri viete rozobrať.  

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - keď budú tie kompostéry, my napíšeme nielen článok, 

ale urobíme osvetu ako kompostovať, aby každá domácnosť mala taký istý manuál. Už sme 

v minulosti, keď sme začínali robili také, ale znova sa k tomu vrátime, keď je tu teraz nový 

podnet.  

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, pracovníčka obce – toto som chcela povedať, že k tomuto bude 

informačno-propagačná kampaň. Ideme robiť ten veľký projekt od januára, takže prakticky od 

januára s priateľmi zeme bude aj informačná kampaň ohľadom biologicky rozložiteľných 

odpadov. Takže k samotným kompostérom bude presný manuál čo a ako. 

 

p. Jaroslav B u j a č e k, poslanec OZ – bude treba dať dôraz na vhodný výber toho 

kompostéra, aby to bolo praktické. Treba to premyslieť dopredu.  

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ – steny sa musia rozobrať, aby sa to dalo vybrať.  

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - keď budeme mať paletu, že z čoho sa dá vyberať, nie je 

problém, aby sme potom vybrali. 

 

p. Ľudmila K o š í k o v á, poslankyňa OZ – ja mám takú praktickú otázku, ako budete 

kontrolovať, že je to v tej domácnosti? Sú takí ľudia, že s tým budú obchodovať. 

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, pracovníčka obce – budeme kontrolovať smetné nádoby. To naši 

chlapi kontrolujú smetné nádoby.  

 

p. Jaroslav B u j a č e k, poslanec OZ - mám jedného kamaráta, ktorý takéto kompostéry robil 

do jednej obce pri Topoľčiankach. Boli z dreva a keď dávali tieto kompostéry priamo 

občanom do domácností, normálne mali spísanú takú Dohodu ako kompostovať správne, čo 

musí robiť a jeho práva a povinnosti, aby nemohol niekde predať ten kompostér, alebo skúriť 

ho.  

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce – každý podpíše prevzatie a samozrejme sa povie, že má 

slúžiť 20 rokov.  

 

Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ – keď sa niekto rozhodne, že nechce kompostér, ale 

chce kuka nádobu?  

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce – taký variant nebude.  

 

Ing. Róbert Ž i d u l i a k, poslanec OZ - nemá možnosť si zobrať kuka nádobu na bio odpad. 
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p. Ľudmila K o š í k o v á, poslankyňa OZ – kompostovisko stále bude? 

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - áno, stále zostane kompostovisko. 

 

Mgr. Rudolf K o d a d a, poslanec OZ – poviem príklad, dám si kompostér, naplním ho, ale ja 

to nevyužijem pre seba, lebo proste nemám kde, ja mám trávu. A čo potom s tým spravím? 

 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - môžeš požiadať, aby ti ho odviezli na verejné 

kompostovisko.  

 

Ing. Iveta M a r k u s k o v á, zamestnankyňa obce – čo sa týka kompostoviska postupne 

chceme my opustiť to miest, ale s tým, že príde firma a v deň D všetko zošrotuje, to čo tam 

zostalo.  Akonáhle začneme na Ľudovítove, nemôžeme jednoducho zavrieť a nič nové 

neotvoriť, takže akonáhle budeme mať všetko tip top. Hneď ako to bude tam otvorené, 

zatvárame kompostovisko.  

 

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO 

UZNESENIE číslo  28/170711 

 

I. 

 Obecné zastupiteľstvo  

             

s c h v a ľ u j e 

 predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu  

„ Kompostéry pre obec  Palárikovo“ realizovaného v rámci výzvy OPKZP-PO1-

SC111-2017-23 , ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom obce a platným 

programom rozvoja obce 

 zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytovania  pomoci, 

 zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie  projektu zo strany žiada-

teľa z celkových oprávnených výdavkov vo výške 10.374,00 EUR v súlade 

s podmienkami poskytnutia pomoci, 

 zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu obce. 

 

Hlasovanie poslancov: 

Za: 6 - Jaroslav Bujaček,  PhD., Mgr. Rudolf Kodada, p. Ľudmila Košíková,  Ing. 

Róbert Židuliak, Tomáš S l i v o ň, PaedDr. Miroslava Tóthová  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

5/ Uznesenie 

 

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO 

UZNESENIE číslo  28/170711 
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I. 

 Obecné zastupiteľstvo  

             

s c h v a ľ u j e 

 predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu  

„ Kompostéry pre obec  Palárikovo“ realizovaného v rámci výzvy OPKZP-PO1-

SC111-2017-23 , ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom obce a platným 

programom rozvoja obce 

 zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytovania  pomoci, 

 zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie  projektu zo strany žiada-

teľa z celkových oprávnených výdavkov vo výške 10.374,00 EUR v súlade 

s podmienkami poskytnutia pomoci, 

 zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu obce. 

 

Hlasovanie poslancov: 

Za: 6 - Jaroslav Bujaček,  PhD., Mgr. Rudolf Kodada, p. Ľudmila Košíková,  Ing. 

Róbert Židuliak, Tomáš S l i v o ň, PaedDr. Miroslava Tóthová  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

 

 

6/ Záver 

Mgr. Jozef D e r ň á r, starosta obce - poďakoval za podnetné návrhy a schôdzku obecného 

zastupiteľstva  ukončil.  

 

 

 

 

  Overovatelia:         Ing. Róbert Ž i d u l i a k 

                                                                         poslanec OZ 

 

 

          Mgr. Rudolf K o d a d a 

                                                                         poslankyňa OZ 

 

 

 

 

 

 

 

             Mgr. Jozef D e r ň á r 

             starosta obce 
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      Alžbeta J a n k u l á r o v á 

            prednostka OcÚ 

 

 

      

 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Silvia T ó t h o v á                               
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